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10. ročník Big Air v meste prinesie 
niekoľko noviniek
Prvý ročník Big Air v meste bol podľa hlavného organizátora podujatia Ondreja Horvátha mienený ako spontánna zá-
bava. Až po neočakávanom úspechu sa zrodila myšlienka organizovať podujatie, ktoré o pár dní oslavuje 10 rokov, 
organizovať každoročne. 

Tento rok celovíkendový program aj zóna pre deti
10. ročník podujatia si pre svojich návštevníkov pripravil 
viacero noviniek. Asi najväčšou je celovíkendový bohatý 
program, ktorý začne už v piatok 10. februára poobede tré-
ningom jazdcov, súťažnou exhibíciou na prekážkach či kon-
certom. "Zlatým klincom zahrievacieho večera bude premié-
rový Pome kvíz BAVM, ktorý sa uskutoční v kine Akropola a 
všetkých naň týmto pozývame. Pôjde o zábavno vedomost-

nú súťaž tímov a odpovedať sa bude na rôzne témy od histó-
rie Big Air v meste, zo sveta slovenského a svetového freesty-
le lyžovania a snowboardingu až po Kremnicu a jej spojenie 
so zimou. Oplatí sa prísť, zaručujeme zábavu, nové zaujímavé 
informácie a hrať sa bude o veľa hodnotných cien," pozýva na 
piatkový večer organizátor Big Air v meste Ondrej Horváth. 
Hlavný program v sobotu však tiež priniesie množstvo novi-
niek, ale aj osvedčených atrakcií.

Na slovíčko 
s primátorom

Milí Kremničania,

zima v Kremnici je tento rok konečne poriadna. 
Bohatá nádielka snehu potešila najmä fanúši-
kov zimných športov, ale aj deti, ktoré si môžu 
užiť fantastické sánkovačky  aj na našom ná-
mestí. Mrazy a sneh však mnohokrát skompli-
kovali podmienky na našich cestách a chod-
níkoch. Som rád, že sa nám napriek tomu darí 
udržiavať veľkú väčšinu z nich v dobrom stave.
Vďaka priaznivému množstvu snehu sa nám 
aj vďaka podnetu od Aktívnych seniorov po-
darilo niečo, o čom sme v predošlých rokoch 
len snívali. Na ľahkoatletickom a futbalovom 
ihrisku  vznikla bežecká dráha pre všetkých, 
ktorý majú chuť si zabežkovať priamo v centre 
mesta. Dráha na ľahkoatletickom ihrisku je na-
vyše osvetlená až do 20-tej hodiny.
Od 1. januára 2017 sme zapojení do opatro-
vateľského projektu, ktorý je financovaný z 
fondu operačného programu Ľudské zdro-
je, ktorý sa nám aj vďaka úsiliu zamestnan-
cov mestského úradu podarilo získať. Mestu  
Kremnica je týmto preplácaný 100 % plat 7 
opatrovateliek. 
Najmä od obyvateľov Angyalovej a Bystric-
kej ulice sa k nám často dostávajú sťažnosti 
na podmienky pre peších chodcov, ktoré sa 
na obchádzkovom úseku zhoršili kvôli rekon-
štrukcii cesty I/65. Verím, že už v najbližšom 
období sa situácia pre chodcov aspoň čias-
točne zlepší. V spolupráci s Okresným úradom 
v Žiari nad Hronom sme vybavili  presunutie 
značky konca obce o cca 400 metrov v sme-
re na Skalku. Okrem toho budú pri ZŠ Pavla 
Križku, ZUŠ a OO PZ osadené výrazné ozna-
čenia Pozor deti a pri prechode pre chodcov 
od Bobo baru p. Zelinovej k Červenej veži aj 
dopravné zariadenie - zrkadlo.
Pre chodcov na Angyalovej ulici bude ta-
kisto vyznačený obchádzkový chodník 
poza pekáreň, ktorý vyúsťuje pri dome ro-
diny Hrúzovcov. Pokračovať môžete popri 
internáte Súkromnej umeleckej školy a cez 
Domov dôchodcov a domov sociálnych slu-
žieb. Aspoň takto sa nám  sčasti podarí  zvý-
šiť bezpečnosť nemotorizovaných účastníkov 
cestnej premávky. Hneď ako to poveternost-
né podmienky umožnia, plánujeme uvedenú 
trasu osvetliť.  
Dovoľte mi  poďakovať sa všetkým, ktorí sa 
podieľali na prvom ročníku Kremnického 
mestského plesu. Verím, že sa na plese stret-
neme aj o rok.
Ďakujem Vám všetkým, ktorí mi svojimi kon-
štruktívnymi pripomienkami a podnetmi po-
máhate / pomáhajú /.

Alexander Ferenčík
Primátor mesta Kremnica

alexander.ferencik@kremnica.sk
+421 903 808 560

pokračovanie na strane 7
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V centre Kremnice sa bežkuje
Nadšenci bežeckého lyžovania si môžu zašportovať priamo v centre Kremnice. V januári vznikla na ľahkoatletickom a futbalovom ihrisku upravená dráha pre fanúšikov 
bežkovania.

Okrem raja bežkárov na Skalke pri Kremnici, kde sa na-
chádzajú upravené trate dlhé niekoľko desiatok kilo-
metrov, si domáci, ale aj návštevníci Kremnice môžu 
užiť tento obľúbený zimný šport priamo v centre mesta. 
Nápad upraviť bežecké trate na ľahkoatletickom a fut-
balovom ihrisku vznikol už vlani, no kvôli slabým sneho-

vým podmienkam  sa ho nepodarilo zrealizovať. „Inicia-
tívu občanov a mesta sa nám podarilo zrealizovať tento 
rok,“ uviedol primátor mesta Alexander Ferenčík.
Trate na Dolnej ulici v Kremnici upravila TJ Biela stopa. 
„Trate sme upravili pre bežecké lyžovanie klasickou aj voľ-
nou technikou,“ vysvetľuje Dalibor Schmidt z Bielej stopy. 

Bežkovanie na oboch ihriskách si môžu užiť deti aj dospe-
lí každý deň počas otváracích hodín ihriska. Priestory tratí 
budú osvetlené každý deň do 20.00 h.

Veronika Chrienová
foto:  Marek Vojtko

Z činnosti MO MS v Kremnici 
v roku 2016
V závere roka 2016 Miestny odbor Matice slovenskej v Kremnici zhod-
notil svoju činnosť odchádzajúceho roka 2016 na konanom Valnom 
zhromaždení nášho odboru. V priebehu roka sme uskutočnili celkom 
15 podujatí, z ktorých uvádzam aspoň niektoré. Na budove Základnej 
školy Pavla Križku v Kremnici sme odhalili novú pamätnú tabuľu Jozefo-
vi Cígerovi Hlronskému. Na besede s členmi Hasičského zboru sme si 
pripomenuli históriu a súčasnosť pôsobenia zboru v Kremnici. Uspo-
riadali pietnu spomienku na Juraja Langsfelda pri 167. výročí jeho po-
pravy. V Radnej sieni mestského úradu usporiadali  uvedenie knihy 
do života „Tajné dejiny – Pravda o Velestúre“ autor Ing. Ján Ducár z 
Prešova. Usporiadali športové podujatie „Malý beh Kalvária“ pre deti 
materských škôl. Uvedené podujatia sme realizovali za spolupráce s 
mestom Kremnica, za čo mestu vyslovujem poďakovanie.  
Okrem uvedeného, predseda odboru inicioval obnovenie činnosti „Li-
terárneho klubu“ pod vedením Matildy Olbrichtovej. Členovia odboru 
sa zúčastnili na podujatiach v meste Kremnica. Plánujeme odhaliť pa-
mätnú tabuľu bývalému starostovi mesta Kremnica Jozefovi Horvátho-
vi, ktorý sa významnou mierou zaslúžil o rozvoj nášho mesta a prebu-
dovanie kúpeľov v Turčianskych Tepliciach, ktoré toho času patrili do 
majetku mesta. Dňa 8. septembra 2016 sme sa listom obrátili na mesto 
Kremnica o danie súhlasu s osadením tabule, záležitosť je v riešení. 
V priebehu rokovania Valného zhromaždenia člen Krajskej rady Mati-
ce slovenskej BBSK Milan Rybársky z poverenia Matice slovenskej v 
Martine odovzdal členke odboru Matilde Olbrichtovej bronzovú „Pa-
mätnú medailu Matice slovenskej“, udelenú na návrh nášho odboru za 
dlhodobú matičnú činnosť a vedenia podujatí – besedy s významnými 
osobnosťami mesta Kremnice, literárne pásma pripomenutia význam-
ných osobností Slovenska, pripomenutie si starých remesiel a iné.
Po skončení Valného zhromaždenia sme pokračovali ďalším podujatím 
„Predvianočné stretnutie členov odboru“, na ktorom sme si zaspomí-
nali na prežité osobné udalosti počas odchádzajúceho roka i matičnú 
činnosť. Milan Rybársky
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Priestor pre volených predstaviteľov samosprávy

Martin Novodomec, poslanec MsZ:
Rozpočet 2017
Posledné decembrové zastupiteľstvo sme schválili rozpočet na r. 2017. Rozpočet je jedným z najdôležitejších ná-
strojov „v rukách“ poslancov na ovplyvňovanie komunálnej politiky. Tu poslanci môžu „najživelnejšie“ ovplyvniť 
chod mesta reálnymi požiadavkami cez financie. Po viacerých  stretnutiach a komunikácii sa vybranej skupine 
poslancov podarilo presadiť niektoré uznajte, že dobré veci.  Ďalšie investície do ciest a chodníkov – pokračujeme 
v tom, čo sme už začali. Celkom v r. 2017 bude preinvestovaných 107 tis. €.  Navýšenie objemu dotácií pre rozvoj 
kultúry a športu v meste o 10 tis. € - cieľom je pritiahnuť viac detí k športu a kultúre a vytvoriť väčší priestor pre ob-
čiansky aktivizmus v meste. Pomoc Klubu seniorov – nie je to astronomická suma (+ 300 €), ale niekde je potrebné 
začať a verím, že rozbehneme procesy.
Stop stav v prijímaní nových zamestnancov na mestskom úrade – mesto si už nemôže dovoliť navyšovať zdroje do 
personálu, keď nám počet občanov v meste klesá. Odhadovaná úspora je približne 20 tis. €.  Pri schvaľovaní záve-
rečného účtu za r. 2016, budeme ďalej plánovať investície na tento rok a prioritou zostáva rekonštrukcia mestskej 
telocvične a Základnej školy Pavla Križku. 

2/2017

Jaroslav Slašťan, poslanec MsZ:
Minulý rok v novembri oslávil osemdesiate piate narodeniny. Narodil sa osem rokov pred vypuknutím 2 sv. vojny. 
Spomína si, že ako dieťa každé bombardovanie a streľbu v kremnických uliciach prežíval so strachom. Na Vojenskej 
leteckej škole v Olomouci a Vojenskej technickej  akadémii v Brne sa stal najlepším študentom spomedzi ročníkov. 
Okolnosti mu však nedovolili dokončiť vysokú školu a stať sa špičkovým pilotom československého letectva, pretože 
sa musel vrátiť do rodnej Kremnice. Napriek tomu, že patril k najlepším hráčom, akých kedy kremnický futbal mal, sa 
pevne rozhodol pre bežecké lyžovanie. Jeho prvé osobné víťazstvá považovali mnohí za náhodu. Neodradilo ho to. 
Potom im neostalo nič iné, ako uznať, že je dobrý. Netrvalo dlho a svojím výnimočným talentom a pracovitosťou sa 
zaradil do absolútnej špičky československého bežeckého lyžovania. Českí funkcionári  chápali jeho výsledky dlho 
ako „ úpadok českého lyžovania“, ale napokon ho začali brať vážne.  Po dobu 12 rokov sa nevrátil z majstrovstiev 
Československa bez medaily. Neuveriteľných desať rokov bol vedúcim bežcom a kapitánom československého repre-
zentačného družstva v behu na lyžiach. A neuveriteľných dvadsaťdvakrát reprezentoval Československo na rôznych 
pretekoch. Na tie nikdy nenastupoval s tým, že by mohol prehrať. Nikdy. Bol špičkovým športovcom, ale vraví, že mal i 
na viac. Tam, kde sa ostatní bežci lámali, on začal zaberať. Povedal mi, že jeho zásada bola takáto: Ak nevládzeš, pridaj! 
Časť rozhovoru so zaslúžilým majstrom športu a legendou slovenského bežeckého lyžovania Rudolfom Čillíkom pre 
vás pripravila Knižnica Jána Kollára do prvého čísla tohtoročných Kremnických novín.

Oznámenie 
o voľnom pracovnom 

mieste údržbár
Mestský bytový podnik v súlade s ust. § 6 ods. 1 zák. NR 
SR č. 552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom záujme 
v znení neskorších predpisov informuje o voľnom pra-
covnom mieste: 
Názov pracovného miesta:    údržbár
Rozsah pracovného úväzku:            plný úväzok 
Kvalifikačné predpoklady:   stredné vzdelanie                   
Iné kritériá a požiadavky:
– vodičské oprávnenie skupiny B
– zváračský preukaz – výhodou
– kuričský preukaz – výhodou
– samostatnosť
– flexibilita
– prax min. 2 roky
Zoznam požadovaných dokladov:
1. Žiadosť o prijatie do zamestnania
2. Štruktúrovaný životopis
3. Fotokópia dokladu o najvyššom ukončenom vzdelaní, 
fotokópia preukazov
4. Písomný súhlas so spracovaním svojich osobných 
údajov za účelom výberového konania v súlade s usta-
noveniami zákona č. 122/2013 Z. z. o ochrane osobných 
údajov
Termín nástupu:       dohodou
Zasielanie žiadostí do 03.02.2017
Kontaktná adresa:
Mestský bytový podnik, Dolná 49/21, 967 01  Kremnica
Ing. Lenka Reichlová, telefón: 045/ 6742 471
e-mail: lenka.reichlova@kremnica.sk

Zber komunálnych 
odpadov - mesto Kremnica
Pondelok
Dolná ulica, Veternícka ulica, Ulica J. Horvátha (od Golfe-
ru - po pekáreň), Zechenterova ulica (od Kina Akropola 
- po H Veterník), Ulica P. Križku a Matunákova ulica.

Utorok
Ulica Československej armády, Ulica Sama Chalupku, Bys-
trická ulica, Angyalova ulica, ROH.

Streda
Štefánikovo nám., Kutnohorská ulica, Továrenská ulica, 
Zlatá ulica, Zámocké nám., Ulica J. Kollára (Zámocké nám. 
– po dom p. Nemca), Ulica J. Horvátha (od pekárne - po 
dom p. Sobeka), Nová dolina (po garáže), Ulica J. Langs-
felda (po TS), Dolná ulica (IV. šachta - Brik).

Štvrtok
Dolná ulica (Včelín), Ulica J. Horvátha (Lučanský prechod), 
Jazerný dvor, Ulica Československej armády (priľahlé ulič-
ky a pod závodom Elba), Angyalova ulica (priľahlé ulič-
ky), Ulica J. Kollára (po p. Zlatoša), Zlatá ulica (od domu 
p. Zachara po dom p. Makovníka), Zámocké nám. (ulička 
Spálená), Ulica J. Langsfelda ( od TS ), Továrenská ulica. 

Piatok
Nová dolina (od garáži dve časti a za reštauráciou Zlatý 
Sivoň), Banská cesta, Ulica Rumunskej armády, Galandov 
majer, Zechenterova ulica (ponad Zechenterovu záhra-
du), Pešia zóna

Oznam pre prevádzkovateľov malých zdrojov znečisťovania ovzdušia 
na území mesta Kremnica
Mestský úrad v  Kremnici upozorňuje právnické osoby a fyzické 
osoby oprávnené na podnikanie, ktoré prevádzkujú malé zdroje 
znečisťovania ovzdušia na území mesta Kremnica, na povinnosť v 
zmysle zákona č. 137/2010 Z. z. o ovzduší v znení zákona č. 318/2012 
Z. z. (zákon o ovzduší) a  zákona č. 401/1998 Z. z. o poplatkoch 
za znečisťovanie ovzdušia v znení neskorších predpisov, ako aj 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Kremnica č. 13/2012 o 
podrobnostiach vo veciach poplatku za znečisťovanie ovzdušia 
malými zdrojmi oznámiť každoročne do 15. februára Mestskému 
úradu v Kremnici za každý malý zdroj znečisťovania ovzdušia spo-
trebu palív a surovín, z ktorých znečisťujúce látky vznikajú a ďalšie 
údaje potrebné na zistenie množstva a škodlivosti znečisťujúcich 

látok vypustených do ovzdušia za uplynulý rok, najmä o druhu a 
kvalitatívnych ukazovateľoch palív a surovín, počte prevádzko-
vých hodín malého zdroja znečisťovania ovzdušia a o druhu a 
účinnosti odlučovacích zariadení. Za nesplnenie tejto povinnosti 
obec podľa § 8 ods. 3 zákona č. 401/1998 Z. z.  o poplatkoch za 
znečisťovanie ovzdušia v znení neskorších predpisov uloží pokutu 
do 663,87 €. Tlačivo je k dispozícii na webovej stránke mesta a na 
oddelení mestskej zelene – Ing. Mutňanskej na ul. Zechenterovej 
347/2 (v budove Mestských lesov Kremnica s. r. o.). Zároveň dáva-
me do pozornosti  zmenu podľa čl. 5 VZN č. 13/2012 pre prevádzkova-
teľov oslobodených od poplatku podľa § 6 ods. 5 zákona č. 401/1998 
Z. z., na základe ktorej už nie sú povinní každoročne nahlasovať údaje.

STAROSTKA OBCE
KUNEŠOV

            v zmysle  § 4  zákona NR SR č. 596/2003 Z. z. o 
štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov a § 5 zákona NR 
SR č. 552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom záujme 

v znení neskorších predpisov vyhlasuje

VÝBEROVÉ KONANIE

na obsadenie pracovného miesta
RIADITEĽ/KA Materskej školy v Kunešove

s predpokladaným nástupom od 1. marca 
2017

Na výkon kariérovej pozície riaditeľa školy je stanovené 
splnenie predpokladov podľa § 6 zákona č. 317/2009 Z.z. 
o pedagogických zamestnancoch a odborných zamest-
nancoch  a o zmene a doplnení niektorých zákonov a § 
3 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone práce vo verejnom 
záujme.

Požadované predpoklady pre uchádzača:
a) kvalifikačné predpoklady v súlade so zákonom č. 
317/2009 Z.z. o pedagogických a odborných zamestnan-
coch,
b) odborná a pedagogická spôsobilosť podľa vyhlášky MŠV-
VaŠ SR č. 437/2009 Z.z., ktorou sa ustanovujú kvalifikačné 
predpoklady a osobitné kvalifikačné požiadavky pre jednot-
livé kategórie pedagogických zamestnancov a odborných 
zamestnancov,
c.) prvá atestácia (1.kvalifikaačná skúška alebo jej náhrada) 
d) najmenej päť rokov pedagogickej činnosti,
e) bezúhonnosť,
f) zdravotná spôsobilosť /telesná i duševná/,
g) ovládanie štátneho jazyka.
h) organizačné a riadiace schopnosti,
ch) práca s PC,
i) komunikačné zručnosti na úrovni vedúceho zamestnanca,
j) znalosť príslušnej legislatívy,
k) flexibilita.

Zoznam požadovaných dokladov:
• písomná žiadosť o zaradenie do výberového kona-

nia
• profesijný životopis,
• overené doklady o nadobudnutom vzdelaní (vráta-

ne vysvedčenia o štátnej skúške)
• doklad o požadovanej dĺžke pedagogickej praxe,
• výpis z registra trestov (nie starší ako 3 mesiace),
• písomný návrh koncepcie rozvoja školy,
• preukázanie telesnej spôsobilosti a duševnej spôso-

bilosti na výkon funkcie riaditeľa školy – potvrdenie
• písomný súhlas uchádzača so spracovaním osob-

ných údajov podľa zákona č. 122/2013 Z.z. o ochra-
ne osobných údajov,

• čestné vyhlásenie o pravdivosti všetkých údajov v 
prílohe žiadosti.

Termín podania prihlášok: 
do 15. februára 2017 do 14.00 hod.- rozhoduje dátum 
pečiatky pošty alebo deň osobného doručenia v poda-
teľni Obecného úradu v Kunešove na adresu:    
                                     
Obec Kunešov, Kunešov č. 1, 967 01 Kremnica, 

v zalepenej obálke s označením: „VÝBEROVÉ KONANIE – 
Riaditeľ/ka MŠ v Kunešove – NEOTVÁRAŤ“. 

Kontaktná osoba:  
PhDr. Mária Slašťanová, č. t. 0907 806 682     

Termín a miesto výberového konania oznámi výberová 
komisia prihláseným uchádzačom písomne najmenej 7 
kalendárnych dní pred jeho konaním.

PhDr. Mária Slašťanová
starostka Obce Kunešov   
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Prosíme záujemcov, aby sa 
nahlásili na našej emailovej 

adrese:
 

skola.kremnica@centrum.sk

alebo t.č.

0911 651 610 - p. Kríž
0915 870 548 - p. Babjaková

Zimné športy v areáli detskej ozdravovne Kremnické Bane
Tohtoročná zima priniesla spolu so snehom pestrú paletu možností využitia zimných 
športov ako  sú korčuľovanie , bežkovanie a sánkovanie . Uvedené zimné športy využí-
vajú  najmä žiaci ZŠ pri ZZ Kremnické Bane počas ozdravného pobytu priamo v areáli 
detskej ozdravovne pod vedením zdravotníckych zamestnancov, pedagógov a vycho-
vávateliek . 
Touto cestou by sme sa chceli poďakovať OZ Ľad Kremnica za poskytnutie vybavenia 
pre  zaľadnenie plochy ihriska v areáli detskej ozdravovne a za nabrúsenie korčulí za 
symbolickú cenu. 
Osobitná vďaka patrí predovšetkým vychovávateľke Terézii Pittnerovej a Petrovi Ho-
ghovi za vytvorenie a údržbu ľadovej plochy, čím výrazne obohatili ozdravný pobyt žia-
kov ZŠ pri ZZ Kremnické Bane.  
Ďakujeme.     

Kolektív pedagógov ZŠ pri ZZ Kremnické Bane

Výlet do Banskej Bystrice
Dňa 26.11.2016 sme sa vybrali na výlet do Banskej Bystrice. Zraz bol 6:15 hod. na vlako-
vej stanici v Kremnici. Bolo nás 19 detí a vedúci boli pracovníci Centra voľného času v 
Kremnici. Po pol siedmej sme vyrazili vlakom do Zvolena. Vo Zvolene sme prestupovali 
na druhý vlak do Banskej Bystrice. Voľný čas sme využili na prehliadku vojenského vlaku. 
Nastúpili sme na druhý vlak a cestovali do cieľovej stanice. Po príchode do Banskej Bystri-
ce sme vyrazili pešo na Kalváriu. Po príchode nasledoval oddych a zdatnejší pokračovali 
s vedúcim Milanom do hvezdárne  Vartovka. Išli sme len siedmi a ostatní pokračovali s 
vedúcou Jankou do nákupného centra Európa. Tí, čo sa vybrali s Milanom, majú pekný 
zážitok, aj keď sme museli šľapať  do kopca a cesta bola zablatená. Cestou sme hľadali 
kešky. Keška je nádoba, ktorá obsahuje zošit alebo papier, na ktorý sa podpíše a môže 
obsahovať aj rôzne predmety, ktoré sú na výmenu. To znamená, že keď si my niečo zobe-
rieme, tak tam aj musíme niečo vložiť. Po príchode do hvezdárne sme boli šťastní ako bl-
chy, aj keď nás všetko bolelo a boli sme špinaví ako prasiatka. A ešte bola okolo nás hmla, 
tak aj výhľad na mesto bol len z obrázka. Dali sme si menšiu prestávku a vyrazili späť. 
Po príchode do EURÓPY sme sa očistili. Rozišli sme sa nakúpiť si a oddýchnuť. O 13:30 
hod. sme nasadli na vlak do Zvolena a odtiaľ späť do Kremnice. Po príchode na vlakovú 
stanicu v Kremnici si rodičia vyzdvihli svoje ratolesti a išlo sa domov. Verím, že si každý 
odniesol pekný zážitok a kúpil si, po čom túžil. Ďakujeme Milanovi, že nás učí chodiť do 
prírody a všímať si okolie okolo nás.
Už teraz sa tešíme na ďalší výlet. Natália Ciglanová

Od Nového roka funguje v obci Krahule Denný stacionár. Zriadila ho nezisková or-
ganizácia Otcov dom. Krátko po otvorení už privítal prvých klientov. Tí sa tam počas 
dňa venujú rôznym činnostiam.

Nový rok je pre ľudí výzvou k zmene, posunu ďalej, naplneniu svojich snov, predsa-
vzatí či plánov. V rovnakom duchu začali tento rok i v Dennom stacionári Otcov dom. 
„Úprimne nás teší, že sme sa stretli prví kamaráti, aby sme mohli spoločne tráviť čas 
rôznymi činnosťami. Vzniká skvelý kolektív zložený zo zamestnancov a tých, ktorí chcú 
svoj čas tráviť zmysluplnejšie,“ hovorí riaditeľ Denného stacionára Otcov dom Jozef 
Ďurajka.
Stacionár má podľa jeho slov presný režim, ktorý je prispôsobený ľuďom, ktorí ho na-
vštevujú. „Ráno sa stretáme pri čaji, či káve, čím si takpovediac dobijeme energiu raňaj-
kami. Keďže chceme, aby mal každý možnosť rozvíjať, či vylepšovať svoj talent a učiť 
sa novým veciam, využívame priestory dielní, ktoré máme k dispozícii. Pracujeme tam 
s rôznymi materiálmi. Vystrihovaním z papiera si vyhotovujeme dekorácie, s ktorými si 
skrášľujeme naše priestory. Taktiež pracujeme s látkami a šijeme drobnosti, prípadne 
kreslíme a vymaľovávame rôzne obrázky,“ povedal Ďurajka.
Jeden deň v týždni venujú i pečeniu rôznych dobrôt v kuchyni, na ktorých si potom 
pochutnajú pri popoludňajšej káve. „Keď uplynie čas prác v dielňach, čaká nás chutný 
obed, ktorý nám s láskou pripravujú kuchárky z reštaurácie obecného úradu,“ priblížil 
režim dňa riaditeľ.
Okrem toho sa v stacionári venujú i prechádzkam so psami. „Keďže momentálne máme 
krásnu nádielku snehu, poniektorí neodoláme sánkovačke,“ dodal Ďurajka s tým, že 
v súčasnosti sa v dennom stacionári stretávajú štyria kamaráti, radi však privítajú a 
zoznámia sa s ďalšími.

Denný stacionár v Krahuliach 
otvoril svoje brány
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Informácia o volebnej korupcii v Kremnici pri komunálnych voľbách 
dňa 15.11.2014.
V našom meste bola volebná korupcia preukázaná. Skutok sa stal.

V úvode chcem pripomenúť, že volebno korupčné preja-
vy pri voľbách dňa 15.11.2014 zaznamenala aj Mestská 
volebná komisia a uviedla ich vo svojej správe o priebehu 
a výsledkoch volieb, ktorá bola zverejnená. Samozrejme, 
bolo to len vo forme indícií, a inakšie to ani nemohlo byť, 
keďže medzi úlohy mestskej volebnej komisie nepatrí rie-
šenie podozrení z volebnej korupcie a volebná komisia 
ani nedisponuje žiadnymi nástrojmi na jej odhaľovanie 
a postihovanie. Volebná komisia môže na určité podozri-
vé a neštandardné javy vo volebnom procese nanajvýš 
poukázať, čo sme aj učinili. Dnes už môžem povedať, že 
indície o volebnej korupcii v našom meste, ktoré sme v 
tej dobe v Mestskej volebnej komisie mali, sa v plnom 
rozsahu potvrdili. Na jednej strane som tomu rád, že sme 
mali dobré oči aj uši a nebolo to len naše zdanie; na dru-
hej strane som smutný a šokovaný z toho, že sa vôbec 
niečo také v našom meste mohlo vyskytnúť, čo by som 
nikdy nebol predpokladal. Dvaja obyvatelia nášho mesta 
boli za volebnú korupciu vo voľbách dňa 15.11. 2014 aj 
právoplatne odsúdení. Vzhľadom na svoju závažnosť, boli 
tieto prípady riešené Špecializovaným trestným súdom. 
Prílohou tohto článku sú dva anonymizované súdne roz-
hodnutia Špecializovaného trestného súdu – trestné roz-
kazy, ktoré nám poskytla hovorkyňa Špecializovaného 
trestného súdu Katarína Kudjaková. Tieto súdne rozhod-
nutia neobsahujú veľa konkrétnych skutkových údajov o 
volebnej korupcii v našom meste a nie sú tu uvedené ani 
mená páchateľov. Ja tieto mená poznám, lebo ich hovor-
kyňa  uviedla vo svojom maile, avšak aj keď som právnik, 
neviem s istotou posúdiť, či môžem uviesť plné mená prá-
voplatne odsúdených páchateľov, keďže si už svoje, viac 
menej symbolické tresty, ktoré dostali za svoju aktívnu 
účasť na volebnej korupcii, odpykali; radšej ich pre isto-
tu zatiaľ neuvediem. Z týchto anonymizovaných súdnych 
rozhodnutí sa skutočne nedozvedáme veľa konkrétnych 

údajov o volebnej korupcii v našom meste; najmä nie ta-
kých, ktoré by nepochybne verejnosť najviacej zaujímali, 
ako napr.: kto s takýmto nápadom vôbec prišiel do nášho 
mesta, kto to celé financoval, kto boli organizátori, akých 
kandidátov mali podplatení voliči krúžkovať, ako to mali 
voliči preukazovať, atď. Snáď nikto nie je taký naivný, aby 
uveril tomu, že na volebnej korupcii v našom meste sa 
podieľali len tieto dve odsúdené osoby, ktoré sa z vlast-
nej iniciatívy a za vlastné peniaze rozhodli ísť nakupovať 
voličské hlasy pre kandidátov, ktorí sa im páčili a chceli im 
takto pomôcť ku zvoleniu. Kupovanie voličských hlasov, 
ak má mať šancu ovplyvniť výsledky volieb, je špecifické 
v tom, že do prípravy, organizácie a priebehu musí byť 
zapojený pomerne značný počet osôb. Treba mať na to 
zabezpečené aj potrebné finančné zdroje. Nedá sa to tiež 
robiť úplne skryte pred zrakmi verejnosti, lebo je potreb-
né sa pohybovať medzi voličmi a získavať ich na voleb-
nú korupciu (nie u každého osloveného musia s takýmto 
niečím uspieť). Ja osobne si myslím, že vyšetrovaním, ob-
zvlášť, keď tento prípad pre jeho závažnosť vyšetrovala 
Národná kriminálna agentúra, mohlo byť zistené aj viacej 
o volebnej korupcii v našom meste a o jej pozadí. Je to 
však len môj subjektívny názor, keďže nemám k dispozícií 
žiadne informácie o priebehu a výsledkoch vyšetrovania. 
Je možné, že existovali nejaké objektívne dôvody a pre-
kážky, pre ktoré sa napriek vynaloženému úsiliu, nepo-
darilo vyšetrovateľom ani čiastočne poodhaliť volebno-
-korupčnú sieť (napr. že odhalení páchatelia nechceli ani 
pod hrozbou vysokého trestu až päť rokov povedať, kto 
ich na takúto činnosť nahovoril a platil). Je pre mňa tiež 
záhadou, prečo neboli trestne stíhané aj tie osoby, ktoré 
sa dali podplatiť, a ako to vyplýva z poskytnutých anony-
mizovaných súdnych rozhodnutí, časť z nich je vyšetro-
vacím orgánom známa. Domnievam sa, že je nepochyb-
né, že aj tieto osoby spáchali prečin volebnej korupcie 

podľa § 336a ods. 2 Trestného zákona s trestom odňatia 
slobody až na jeden rok. Priznám sa, že z výsledkov trest-
ného stíhania volebnej korupcie, ku ktorej došlo v našom 
meste pri voľbách dňa 15.11.2016 som dosť sklamaný, a 
to najmä preto, že sa nepodarilo odhaliť viacej o pozadí 
volebnej korupcie, ku ktorej preukázateľne došlo v našom 
meste vo voľbách dňa 15.11. 2014. Takto nevieme ani po-
súdiť, nakoľko táto volebná korupcia ovplyvnila konečné 
výsledky volieb v našom meste, keďže máme k dispozícií 
len tie údaje, ktoré sa dajú vydedukovať z poskytnutých 
anonymizovaných súdnych rozhodnutí.  
Odhalenie len dvoch "nakupovačov hlasov", t.j. osôb na 
koncovke volebno korupčnej siete, bez toho, aby sa vy-
šetrilo aspoň to, kto ich na to nahovoril a platil, nie je 
podľa mňa uspokojivý výsledok činnosti našich orgánov 
činných v trestnom konaní. Ale ako som už uviedol, ne-
poznám nič o pozadí vyšetrovania a nevylučujem ani to, 
že vyšetrovanie bolo vedené razantne a dôsledne, avšak 
objektívne nebolo možné dospieť k lepším výsledkom. 
Dosiahnuté výsledky vyšetrovania ani následne uložené 
tresty určite nikoho, kto má k takýmto veciam sklony, ne-
odradia od páchania volebnej korupcie. Naopak, môžu 
byť ešte povzbudením, že za takúto činnosť u nás nič zá-
važné nehrozí a netreba sa preto báť do toho ísť. Je prav-
depodobné, že aj tí, ktorí svoje hlasy "predali" a nič sa im 
za to nestalo, sa už tešia na ďalšie komunálne voľby, že si 
zase trocha privyrobia. 
Záverom snáď len toľko, že si musíme uvedomiť, že orga-
nizátori a vykonávatelia volebnej korupcie ako aj tí, pre 
ktorých boli hlasy kupované i tí, ktorí svoj hlas predali, 
žijú medzi nami a denne sa s nimi stretávame. Je dokonca 
možné, že niektorí z nich sa chystajú o necelé dva roky 
kandidovať do orgánov mesta Kremnice. 

Uplynula už polovica volebného obdobia orgánov samosprávy nášho mesta, primátora a poslancov mestského zastupiteľstva, ktorých sme si zvolili v komunálnych voľ-
bách dňa 15.11. 2014. Obraciam sa na Vás ako predseda Mestskej volebnej komisie v Kremnici (ním budem až do konštituovania novej mestskej volebnej komisie pred 
voľbami v novembri 2018), aby som Vás informoval o vývoji a aktuálnom stave v kauze volebnej korupcie v našom meste, ktorá sa vyskytla pri komunálnych voľbách dňa 
15.11.2014. 

Anton Vaský, 
predseda Mestskej volebnej komisie
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KRESBA v PROCESE: nová výstava pripravovaná 
v galérii NBS - MMM
Čo je kresba? Je to výtvarný prejav zachytený na ploche pomocou čiar, bodov a šrafúr. Zmyslom kresby je bezpochyby zobrazenie vecí, krajín, zvierat, ľudí, pocitov, pred-
stáv, myšlienok alebo ideí.  Je to interpretačný prostriedok, reč účinnej komunikácie. Interpretácia reality v kresbe nesie vždy ľahko identifikovateľné znaky ducha doby. 
Tak sa stáva nielen hodnotou zmyslových vnemov, ale i dokumentom. (K. Teissig: Technika kresby, Kresliarovo vyznanie) 

Záujem o bližšie spoznávanie tejto základnej výtvarnej 
disciplíny, podnietil kremnické múzeum k tomu, aby pre 
proces odborného vzdelávania širokej verejnosti oslo-
vilo k spolupráci Kabinet kresby z VŠVU v Bratislave. Po 
úvahách nad zreálnením obsahu pripravujeme spoločne 
naplniť galerijné priestory tromi samostatnými celkami, 
ktoré spája podtitul „študentská kresba“. Predstavíme vý-
ber zo zbierkového fondu NBS-MMM - zachovaných vyše 
storočných kresieb, predovšetkým portrétov od dvoch 
regionálnych autorov, akad. maliarov Gejzu Angyala a Ra-
faela Longina, z ich štúdií na akadémii v Budapešti; Ďalej 
ukážky z figurálnej veľkoformátovej kresby  študentov 
VŠVU v Bratislave - Katedry grafiky a iných médií; A tretím 
bude voľná tvorba v kresbe Mgr. art. Štefana Osleja z jeho 
študentských čias, t. č. odborného asistenta pre vedenie 
predmetu Kresba pre Katedru grafiky a iných médií na 
VŠVU.  

Veríme, že sa nám výstavou podarí priniesť zaujímavý ex-
kurz zo sveta kresby, tak minulej, ako aj súčasnej a prispieť 
tak viac k porozumeniu jej reči. 

Jej vernisáž sa za prítomnosti spoluorganizá-
torov uskutoční 23. februára 2017 o 16.00 h.

NBS - Múzeum mincí a medailí Kremnica Vás pozýva do galérie na 

BODKU za VÝSTAVOU Stretnutie v rokoch po rokoch
 komentované prevedenie výstavou a spomienkami spolu s vystavujúcimi autormi

dňa 30. januára 2017 o 13.00 h.
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Na Big Air v meste vystúpia Medial Banana 
či Hudba z Marsu
"V sobotný hlavný deň nás čaká tiež niekoľko noviniek, 
a samozrejme najväčšou budú živé koncerty kapiel 
Medial Banana a Ine Kafe úplne zadarmo pre všetkých. 
Ďalej to bude samotný street park, na ktorom bude 
prebiehať piatková exhibícia, veľká zóna pre deti, opäť 
príde Playstation so svojim stánkom, počas dňa budú 
prebiehať rôzne súťaže a samozrejme tombola a v nej 
až 20 nadupaných cien," láka Ondrej Horváth na sobot-
ný program. Noviniek organizátori sľubujú ešte viac. 
"Nie je to všetko, čo chystáme, no nebudem všetko pre-
zrádzať, aby bol priestor aj na prekvapenia. Odporúčame 
sledovať našu vynovenú webstránku www.bavm.sk, kde 
bude pribúdať najbližšie týždne veľa informácií," odka-
zuje Ondrej Horváth. Podľa Horvátha to dobre vyzerá aj 
s účasťou na podujatí. "Aktuálne máme riadne registrova-
ných 20 jazdcov, z toho 13 zo Slovenska, 3 z Českej repub-
liky, dvaja z Rakúska, 1 jazdec z Fínska a jeden jazdec z 
Poľska. Zároveň komunikujeme s ďalšími, ktorí sa chystajú 

prísť, preto veríme, že účasť bude naozaj kvalitná a hodná 
10. ročníka. Pre porovnanie, minulý rok sme o tomto čase 
mali registrovaných asi 5 jazdcov, nakoniec ich bolo 31," 
vysvetľuje Ondrej Horváth.
Samotná pretekárska časť STEFE Big Air v meste bude 
tento rok prvýkrát zaradená aj do Slovenského pohára 
vo freestyle lyžovaní, a tak nielen snowboardisti, ale aj 
freeskieri budú aj v Kremnici získavať body do celkového 
rebríčka v súťaži o majstra Slovenska.
Po hlavnom programe na Štefánikovom námestí sa 
uskutoční tradičná afterparty v kine Akropola o 20.00, 
kde sa návštevníci podujatia môžu takisto tešiť na bo-
hatý program.

Zo spontánnej akcie pravidelné podujatie
Big Air v meste Kremnica sa začal v roku 2006, kedy sa 
partia kamarátov a známych rozhodla hľadať nové miesta 
pre svoje aktivity. "Bolo veľa snehu, mostíkov sme stavali 

po celej Skalke desiatky a mostík na námestí bolo už len 
prirodzené vyvrcholenie hľadania nezvyčajných miest, 
kde by to šlo," spomína na začiatky Ondrej Horváth. Zo 
spontánnej akcie nakoniec vzniklo podujatie, ktoré kaž-
doročne navštevuje množstvo domácich, ale aj návštev-
níkov Kremnice. "Pri spomienke na prvý ročník nemôže-
me nespomenúť aj nedávno zosnulého Alfréda Haška, 
ktorý sa významne pričinil o vznik BAVM a je nám ľúto, že 
na oslave 10. ročníka bude chýbať. Touto cestou prajeme 
úprimnú sústrasť rodine a priateľom," odkazuje Ondrej 
Horváth.
"Ďakujeme aj všetkým partnerom, mestu Kremnica a 
hlavne Kremničanom, ktorí nás podporujú, fandia nám a 
tolerujú vedľajšie účinky našich príprav," dodáva na záver 
Ondrej Horváth.

Veronika Chrienová
foto: bavm.sk

pokračovanie z titulnej strany
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Január v kine Akropola

Filmy, koncerty, divadlo...pod jednou strechou

Filmy
Cudzejší ako raj Mimo zákon

STREDA 8.2. o 19.00 
V jednej cele sa stretne DJ Zack, pasák Jack 
a zmätený taliansky turista Roberto. S tým 
si jeho dvaja spoluväzni príliš nerozumejú. 
Avšak prídu na to, že práve Roberto má 
plán, ako sa z väzenia dostať.
USA / Západné Nemecko, 1986, čb., 107 min 

Mŕtvy muž

STREDA 15.2. o 19.00 
Hypnotická „roadmovie“ o zvláštnej ceste 
do večnosti, sprevádzaná pôsobivou hud-
bou kanaďana Neila Younga, je mozaikou 
zatmievačkami oddeľovaných, jednodu-
cho inscenovaných sekvencií.
Jap. / Nemecko / USA, 1995, čb., 121 min 

STREDA 1.2. o 19.00 
Willie by najradšej zabudol, že pred desiati-
mi rokmi sa ešte volal Béla Molnár a do New 
Yorku prišiel z Maďarska. Keď jedného dňa 
dostane od rodiny správu, že ho navštívi ses-
ternica Eva, nie je veľmi nadšený. 
USA / Západné Nemecko, 1984, čb., 89 min 

Koncerty

Paterson

STREDA 22.2. o 19.00 
Paterson je vodič autobusu v rovnomen-
nom mestečku Paterson. Každý Paterso-
nov deň je zdanlivo rovnaký ako ten pre-
došlý. 

USA, 2016, far., 113 min

Divadlo
18. február 18.00 Divadlo na hrane

-  humoristické dialógy
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Kremnické osobnosti

Knižnica Jána Kollára v Kremnici, 
autor  foto a rozhovoru: J.Slašťan, Knižnica Jána 

Kollára v Kremnici, 

Narodili ste sa v roku 1931. Ako si spomí-
nate na svoje detstvo a roky mladosti?
Bolo nás sedem vlastných súrodencov a 
ešte päť súrodencov som mal po otcovi. 
Takže spolu dvanásť detí. Môj otec bol ro-
botník, murár na Rudných baniach. Mamka 
ma nestačila vychovávať, a tak ma vycho-
vával Jozef - najstarší brat z otcovho pr-
vého vzťahu. Bolo to pre mňa veľké šťas-
tie, lebo on bol ku mne veľmi pozorný a 
dal mi dobrú výchovu. Mama sa starala o 
mňa v rámci svojich možností, ale Jozef mi 
vlastne nahrádzal otčima. Záťaž a zodpo-
vednosť výchovy bola predovšetkým na 
ňom. Po ukončení školy v Kremnici som 
začal študovať na Vojenskej leteckej škole 
v Olomouci. Po jej absolvovaní som začal 
študovať letectvo na Vojenskej technickej 
akadémii Antonína Zápotockého v Brne. 
Tú som po dvoch rokoch ukončil, lebo z 
rodinných dôvodov som sa musel vrátiť 
domov do Kremnice. Takže moja sľubná 
vojenská kariéra sa skončila. 

V roku 1939 vypukla 2 sv. vojna. Mali ste 
8 rokov, navštevovali ste ľudovú školu v 
Kremnici. Ako Vás postihli vojnové uda-
losti?
V Kremnici bolo zmiešané obyvateľstvo, 
mnoho nemeckých a maďarských rodín, 
tiež národnostne zmiešané rodiny a mno-
ho občanov iných národností. Nemeckí 
agitátori počas vojny lákali občanov ne-
meckej národnosti, aby sa prihlásili za ob-
čanov Nemecka. Táto národnostná karta 
však priniesla mnoho zla. My ako deti sme 
to cítili ako odizolovanie vlastných spolužia-
kov a kamarátov z nemeckých rodín. Často 
sa z priateľov stávali nepriatelia. Roky tu 
bolo cítiť nemeckú ideológiu a snahu o 
ponemčenie obyvateľstva. Nemecké deti 
sa mali lepšie. My sme žili. Síce v biede, ale 
žili. My Slováci sme sa vychovávali v slo-
venských tradíciách a združovali v rôznych 
spolkoch a organizáciách. Tieto nevyvíjali 
protištátnu činnosť, ich úlohou nás bolo 
viesť k slovenskému povedomiu. Aby sme 
si uvedomili, že sme Slováci a nezapredali 
sa. My deti sme každé bombardovanie a 
streľbu prežívali so strachom, ľudia sa ukrý-
vali do pivníc. Ja som prežil prechod frontu 
ukrytý 2 dni v jednej banskej štôlni, ktorá 
dodnes existuje na ulici Jula Horvátha. Po 
ukončení vojny som ako študent chodieval 
na rôzne brigády. Stavali sme ako brigádni-
ci u firmy Marhold a Dráb na Skalke hotel 
Minciar, dovtedy tam bola len elektrovod-

ská drevená chata a chata ROH, ktorá bola 
cez vojnu vypálená. 

To boli časy, keď ste mali 14 – 15 rokov. 
Už ste lyžovali v tomto období? Aké boli 
Vaše lyžiarske začiatky?
Ako dieťa som sa venoval aj atletike a 
mnohým športom, hrával som hokej, fut-
bal, volejbal. Zo všetkého trošku. Lyžovať 
som čiastočne vedel, mávali sme školské 
preteky. Vedel som chodiť na lyžiach, ale 
že by som bol nejakým bežcom sa povedať 
nedá. Na vojenskej škole sme boli na ly-
žiarskom výcviku v Jeseníkoch na Praděde. 
Neskôr ma vybrali na súťaž vojenských le-
teckých škôl  ČSR v lyžovaní. Zhodou okol-
ností som na nej skončil štvrtý a postúpil 
som na vojenskú spartakiádu, kde som sú-
ťažil na obyčajných lyžiach. Toto boli moje 
lyžiarske začiatky. Na Vojenskej technickej 
akadémii Antonína Zápotockého v Brne 
to už bolo lepšie organizované. Konala sa 
celoštátna vojenská spartakiáda letectva a 
v rámci nej som sa dostal do 4. kola, kto-
ré sa konalo vo Vysokých Tatrách. Preteky 
boli na Štrbskom Plese, skončil som na 57. 
mieste a bol som spočiatku sklamaný. Už 
tam som sa pohrával s myšlienkou, že by 
som sa začal venovať bežeckému lyžova-
niu. Neskôr som bol pozvaný na vojenskú 
celoštátnu spartakiádu, kde boli súťaže 
všetkých vojenských okruhov. Na prete-
koch som v prvom kole skončil desiaty a 
v druhom kole tretí. Pokúšali sa ma dostať 
do Dukly Praha, ale som odmietol, ukon-
čil som štúdium na Vojenskej technickej 
akadémii Antonína Zápotockého a ako 
som už spomínal, vrátil som sa do Kremni-
ce. Po príchode domov som sa už naplno 
začal venovať lyžovaniu. Pochopil som, že 
ak chcem vyniknúť v kolektívnom športe, 
musí byť dobrý kolektív. A že ak sa budem 
venovať individuálnemu športu, tak si sám 
vytvorím svoje ja. Sám budem zodpoved-
ný za svoje úspechy či neúspechy. Z toho 
dôvodu som sa začal venovať lyžovaniu. 
Svoju úlohu zohral aj fakt, že Kremnica 
mala veľmi dobré prírodné podmienky a 
tiež tu už vtedy bola bohatá história lyžo-
vania. V minulosti sa nechodilo lyžovať na 
Skalku, využívalo sa blízke okolie mesta, aj 
preteky sa dokonca konali priamo v Krem-
nici. A to ma svojim spôsobom pútalo i in-
špirovalo. Nielen mňa, ale i ostatnú mládež 
Kremnice, pretože bolo nepísaným pravi-
dlom „čo Kremničan, to lyžiar“.
Prvý väčší úspech v lyžovaní som dosia-

hol na krajských pretekoch 
v Banskej Bystrici, kde som 
skončil siedmy. Po nich ma 
oslovil Jožko Slašťan, že čítal 
v novinách, že v Ružomberku 
sa konajú majstrovstvá Slo-
venska a či som dostal na ne 
pozvánku reprezentovať kraj. 
Keď som mu povedal, že nie, 
tak zatelefonoval do Banskej 
Bystrice, kde mu povedali, že 
hoci z kraja postupujú prví 
desiati, mňa nepozvali, lebo 
moje siedme miesto bola ná-
hoda. Neviem ako, ale on to 
vybavil a nakoniec ma na tie 
majstrovstvá v 1956 pozva-
li.  Na nich sa stretli výborný 
slovenskí pretekári. V prvý 
deň som na 15 km skončil 
štrnásty. Ale druhý deň bola 
tridsiatka a na nej som skon-
čil tretí. Na týchto pretekoch 
si ma všimol tréner - doktor 
Ján Terezčák, ktorý sa začal o 
mňa zaujímať ba navrhol mi, 
či by som sa o týždeň nezú-
častnil medzinárodných pre-
tekov v Tatranskej Lomnici. 

Na nich štartovali aj naši olympionici, ktorí 
bežali na ZOH v St. Moritz. Tréner Terezčák 
mi na preteky zadovážil lepšie lyže. Prvý 
deň sa bežalo 15 km, porazil som troch z 
tých olympionikov a skončil som štrnásty. 
Tak ma hneď premiestnili z hotela Tatran-
ská Lomnica do hotela Praha, kde boli 
ubytovaní československí reprezentanti. 
Dostal som izbu s reprezentantom ČSSR 
Ľudom Hrnčiarom, ktorý bol v tej dobe 
jediný Slovák v reprezentácii Českosloven-
ska. Večer pred pretekmi si voskoval lyže. 
Ja som nemal žiadne špeciálne zahranič-
né vosky, ktoré on mal. Ľudo mi ponúkol 
svoj vosk a teda som si namazal tak ako on. 
Na druhý deň sa konali preteky na 30 km, 
a hoci sme mali rovnako namazané, Ľudo 
skončil niekde okolo tridsiatky a ja som 
ich vyhral. Bolo to veľké prekvapenie, ale 
všetci to brali ako náhodu. Pripisovali to 
rôznym faktorom, voskom, teplote, snehu. 
Dôležité však bolo, že som dostal pozvanie 
na majstrovstvá Československa v Špindle-
rově Mlýně, ktoré sa konali hneď o týždeň 
v nedeľu. Na nich mi už mazal lyže môj tré-
ner Terezčák . Na 15 km som skončil niekde 
do prvej desiatky a tridsiatku som opäť 
vyhral. Bol som ten, kto tam prvýkrát po 
desiatych rokoch porazil legendu českého 
lyžovania Jaroslava Cardala (25-násobný 
majster Československa). To bol pán lyžiar 
bežkár. Práve on prišiel prvý, aby mi pogra-
tuloval. Tým pádom sa o mňa začali zaují-
mať, lebo som im potvrdil, že 7. miesto z 
kraja, tretie z majstrovstiev Slovenska a 
prvé z Tatranskej Lomnice nebola náhoda. 

Po týchto pretekoch ste sa dostali do re-
prezentácie?
Áno, na základe výsledkov ma nominovali 
do B družstva, kde bolo 8 reprezentantov, 
z toho dvaja Slováci – Ing. Havran a ja (v 
A družstve  bolo 6 reprezentantov). A pri-
šli ďalšie a ďalšie preteky, ktoré som vy-
hrával.  Po dobu 12 rokov som neprišiel z 
majstrovstiev Československa bez medai-
ly. Mám 11 titulov majstra Československa 
a dvanásty za výhru v štafetách. Ten som 
získal s Páričkom, Fuskom a Havranom. Na 
majstrovstvách Časkoslovenska som tiež 
získal 7 krát druhé miesto a 6 krát tretie 
miesto. V reprezentácii som bol 12 rokov, 
z toho desať rokov som bol kapitánom. 
Dvadsaťdvakrát som reprezentoval ČSSR 
na pretekoch. Patril som medzi špičku čes-
koslovenského lyžovania. Nikdy som na 
preteky nenastúpil s tým, že prehrám. 

Ako sa Česi pozerali na to, že vedúci be-
žec a kapitán československého repre-
zentačného družstva  v behu na lyžiach 
je Slovák Rudolf Čillík?

Tak oni spočiatku tomu neverili, neskôr to 
posudzovali ako „úpadok českého lyžo-
vání“ a potom priznali, že som skutočne 
dobrí. A že moje výkony nie sú náhoda. 
Nakoniec ma začali brať vážne. Nič iné im 
ani neostávalo. Samotní reprezentanti to 
rešpektovali, ale funkcionári dlho tvrdili, 
že je to úpadok českého lyžovania. A to aj 
preto, lebo slovenskí bežci sa začali dobre 
umiestňovať na majstrovstvách Česko-
slovenska. Vďaka Dr. Terezčákovi, ktorý sa 
snažil zodvihnúť úroveň slovenského lyžo-
vania, čo sa mu aj podarilo, a my sme sa 
priblížili k Čechom. Predtým sme neboli 
žiadnym konkurentom pre české bežecké 
lyžovanie, o skokoch ani nehovorím. To, že 
som bol medzi Čechmi sám Slovák, to ma 
veľmi motivovalo. A ja som sa veľmi snažil, 
aby som čo najlepšie reprezentoval Slo-
vensko, Kremnicu a seba.

V roku 1966 Vám udelili titul Majster 
športu. O tri roky neskôr ste dostali titul 
Zaslúžilý majster športu. V roku 2002 
Vám SOV udelil vyznamenanie – Strie-
borné olympijské  kruhy. A od roku 2011 
nesie bežecký štadión na Skalke Vaše 
meno. Vaša športová kariéra je výnimoč-
ná, získali ste ocenenia, o akých sa iným 
môže len snívať. Stali ste sa najúspeš-
nejším športovcom Kremnice i Stredo-
slovenského kraja. Počas svojej športo-
vej prípravy ste vychovali výkonných a 
vrcholových športovcov ako Gabrielu 
Soukalovú, Jarku Páričkovú, Draža Pá-
ričku staršieho, bratov Koršovcov, Annu 
Oswaldovú, Mariána Čunderlíka, Milana 
Majliša, Ľuda Fuska a radu ďalších. O čom 
dnes sníva Rudolf Čillík ?
Keď sa dívam na nadpis štadióna na Skal-
ke, pýtam sa: Kto to bol ten Čillík? Hudob-
ník? Bača? Bežec? Chýba mi tam jedna vec. 
Aby pred mojím menom bol nápis ZMŠ ly-
žiar-bežec. Že ten Čillík je predstaviteľ lyžo-
vania, toho športu, za ktorým sa chodí na 
Skalku. Keď sa dnes spýtate detí, alebo aj 
mnohých turistov, oni nevedia, kto je Čillík. 
To ZMŠ nikomu nič nehovorí. Bol by som 
rád, keby sa to tam doplnilo. Keby to lyžiar 
– bežec tam bolo tiež napísané. Už som to 
vravel dávno a mnohým. Dodnes sa s tým 
nič nespravilo. Urobilo by mi radosť, keby 
ten štadión niesol názov Štadión Rudolfa 
Čillíka ZMŠ – lyžiara, bežca. Tiež by som 
si prial, aby bola zhotovená a doplnená 
informačná tabuľa, ktorá by informovala 
o histórii výstavby súčasných lyžiarskych 
bežeckých tratí. Potešilo by ma, keby sa v 
Kremnici zvýšila starostlivosť o mládež a 
vychovali sa noví majstri Slovenska. Tiež, 
keby súčasní aktívni funkcionári v kultúre a 
športe využili skúsenosti žijúcich seniorov.

Minulý rok ste oslávili 85 rokov. Akých to 
bolo 85 rokov?
Samozrejme, tak ako v živote každého 
človeka, aj v tom mojom boli tak radost-
né, ako aj smutné chvíle. Často sa vraciam 
spomienkami do minulosti. Boli to krásne 
časy. Chcem sa poďakovať najmä mojej 
manželke a rodine, že v období môjho 
vrcholového aktívneho športového živo-
ta mi bola nápomocná. Mrzí ma, že som 
nemohol dokázať svoje úplné kvality, že 
moja športová úroveň, výkonnosť a vytr-
valosť neboli dostatočne využité. Škoda, 
že lepšie nevyužili tento môj potenciál. 
Mal som na viac.

V rozhovore ste mi povedali, že ste býval 
veľký bojovník. Je Rudolf Čillík bojovník 
aj dnes?
Či som bojovník? (ticho) Chvíľu áno, chvíľu 
nie. Bojujem sám so sebou. Mám životný 
rest. Ten ma ničí. Aj môj vysoký  vek so se-
bou nesie mnoho kladného i negatívneho.

Rudolf Čillík
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Spomíname na svojich blízkych
Človek odchádza, ale všetko krásne a dobré, čo nám dal, ostáva v nás. 

V týchto dňoch si pripomíname 1. smutné výročie úmrtia pána 

Jaroslava Madudu. 

Tí, ktorí ste ho poznali a mali radi, venujte mu spolu s nami tichú spomienku. 
Manželka, synovia a dcéra s rodinami

Spoločenská 
kronika

Eliška Gašparová
Viktória Molnárová

Rodičom srdečne blahoželáme!

Manželstvo uzavreli

Carsten Jakobi – Beáta Bílešová
Vladimír Sanny -  Iveta Tóthová

Igor Pleško – Tünde Bušová

Veľa šťastia na spoločnej ceste životom!

Naši najmenší

Lúčime sa

Rozália Hanušková
Alena Gašparová
Žofia Ivaničová

Alfréd Haško
Alexander Sekaj

Česť ich pamiatke!

19. januára sa pripomenieme prvé smutné výročie úmrtia nášho milovaného manžela, 
otca, dedka, brata, švagra a kamaráta 

Olivera Luptáka.

Ďakujeme všetkým, ktorí na neho nezabudli a spomínajú spolu s nami.
S láskou v srdci spomína manželka, deti, vnúčatá, sestry, švagriná a rodinní priatelia.

„Odišiel si náhle, niet Ťa medzi nami, 
no v našich srdciach stále žiješ spomienkami.“

Dňa 10. januára sme si pripomenuli 10 rokov, čo nás navždy opustil náš drahý manžel, 
otec a dedko

Karol Príhoda.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.
Spomínajú manželka a dcéry s rodinami.

POĎAKOVANIE ZUŠ J.L. Bellu
 
Dňa 21.12. 2016 sa konal v MsKS v Kremnici vianočný koncert pod záštitou 
ZUŠ J.L. Bellu.
Týmto by som chcela vysloviť poďakovanie celému kolektívu pedagógov a 
žiakov ZUŠ , ktorí nás obohatili o skvelý kultúrno-spoločenský zážitok a vnies-
li do našich sŕdc čaro Vianoc v podaní, ktoré v mnohých z nás zanechali veľa 
emotívnych chvíľ. Teší ma, že ZUŠ v Kremnici stále napreduje a z roka na rok 
pripravuje podujatia na čoraz profesionálnejšej úrovni. 
Verím, že podujatia tohto druhu  sa v Kremnici budú konať častejšie! Už teraz 
sa na ne tešíme!

Ing. Janka Volková

Priemerný vek obyvateľov mesta sa 
zvýšil, zatiaľ čo ich počet stále klesá
Na základe údajov, ktoré spracúva úsek eviden-
cie obyvateľov, celkový stav obyvateľov nášho 
mesta poklesol od 1. 1. 2016 do 31. 12. 2016 o 
66 ľudí. Žien je menej o 39, mužov ubudlo 27.
Celkove je v Kremnici k 1. januáru 2017 evidova-
ných na trvalom pobyte 5050 občanov, z toho 
2624 žien a 2426 mužov.
Najväčší rozdiel medzi počtom žien a mužov 
vzrastá vo vekovej kategórii nad 60 rokov.
V roku 2016 sa narodilo 43 detí (28 chlapcov a 
15 dievčat), čo je o 13 novorodencov viac ako v 
predošlom roku. 
Z našich spoluobčanov zomrelo v priebehu 
roku 68 ľudí (40 mužov a 28 žien) – t. j. o 8 ľudí 
viac ako o rok skôr. 
Na trvalý pobyt sa prihlásilo 63 ľudí, odhlásilo 
sa 104 obyvateľov (7 z nich sa vysťahovalo do 
zahraničia).
Na prechodný pobyt sa prihlásilo 42 ľudí, celko-
ve ich evidujeme 110.
Na trvalom pobyte „Mesto Kremnica“bez urče-
nia ulice a čísla domu evidujeme 285 ľudí. 

Z nich približne polovica sa v našom meste dlh-
šiu dobu vôbec fyzicky nezdržiava.
Uzavretie manželstva bolo zaznamenané u 33 
párov, rozviedlo sa 7 manželstiev.
Priemerný vek obyvateľov je 44,14: u mužov 
43,53 a u žien 45,30. 
Pre porovnanie, pred rokom boli ukazovatele 
nasledovné:
obyvatelia mali priemerný vek 43,76 – muži 
43,22 a ženy 44,79.

Z matričných štatistických údajov vyberáme na-
sledovné skutočnosti.
V matričnom obvode(mesto Kremnica a 10 
okolitých obcí) bolo uzatvorených a zaregistro-
vaných 51 sobášov, z toho 29 cirkevných a 22 
civilných obradov (1 sobáš bol s cudzincom. 
Bolo vybavených a zaevidovaných 35 úmrtí (20 
mužov a 15 žien), z toho 24 Kremničanov (16 
mužov a 8 žien).

Ľubica Négerová

Čas plynie, smútok zostáva,
tá strata v srdci bolieť neprestáva...
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Dňa 27.12.2016 sa v mestskej telocvični v Kremnici uskutočnil turnaj v bedmintone. Hrali 
sa dve kategórie: muži a ženy. Turnaja sa zúčastnilo 18 hráčov, z toho 15 mužov a 3 ženy.
Vyhodnotenie:
Kategória muži: 1. miesto Branislav Tatár                                                                       
                               2. miesto Branislav Neuschl 
                               3. miesto Andrej Marko

Kategória ženy: 1. miesto Laura Pittnerová 
                               2. miesto Bianka Pittnerová
                               3. miesto Daniela Friebertová

Po roku bola opäť zorganizovaná vynikajúca akcia a štvrtý ročník bedmintonového tur-
naja sponzorsky podporili ELEKTRO Friebert, BMT Auto, Mesto Kremnica, COOP Jedno-
ta, Pohostinstvo DOMČEK Peter Ďurian, Ing. Mgr. Alexander Ferenčík, Kovovýroba Zden-
ko Baláž, COMSAT Maroš Kapusta, FLAGA Ján Spevák, Dušan Privalinec. Organizátori 
podujatia všetkým sponzorom ďakujú. Poďakovanie patrí aj zúčastneným a veríme, že 
turnaj v bedmintone  si v kalendári športových podujatí organizovaných v našom meste 
našiel trvalé miesto. 

Turnaj v bedmintone Na Skalke sa bežalo v Slovenskom 
pohári a Veľkej cene Kremnice
Mestský klub lyžiarov (MKL) Kremnica 
usporiadal na Skalke v sobotu a v nedeľu 
7. a 8. januára 2017 Veľkú cenu Kremnice 
a preteky Slovenského pohára v behu na 
lyžiach – 1. a 2. kolo žiactva, 2. a 3. kolo do-
rastu, 1. a 2. kolo dospelých a juniorov, 2. 
a 3. kolo veteránov. Za mrazivého počasia 
sa v  sobotu  uskutočnili dištančné preteky 
klasicky s intervalovým štartom, v nedeľu 
dištančné preteky voľne s hromadným 
štartom, len ml. žiactvo klasicky s interva-
lovým štartom. Dvojnásobnou víťazkou sa 
stala slovenská ženská líderka Alena Pro-
cházková (Slávia Ekonóm B. Bystrica), troj-
násobná olympionička (2006 - 2014), víťaz-
ka šprintu v pretekoch Svetového pohára v 
r. 2009, majsterka sveta v šprinte kat. do 23 
rokov (U23) z r. 2007, ôsma v šprinte klasic-
ky zo svetového šampionátu 2015 vo Falu-
ne. Víťazom Veľkej ceny Kremnice sa stal v 
nedeľu na 10 km voľne mužov a juniorov 
Ján Korístek (LK Detvianska Huta-Látky), 
zverenec bývalého Kremničana Františka 
Novodomca. 

Z výsledkov:
Sobota, klasicky s intervalovým  štartom:
Ml. žiaci, roč. nar. 2006 a ml, 0,7 km (26 štar-
tujúcich):
2. Adam Mazúr (MKL Kremnica)
Ml. žiaci, roč. 2005, 0,7 km (15):
15. Jozef Bielik (MKL Kremnica)
Ml. žiačky, roč. 2006 a ml., 0,7 km (18):
7. Štefánia Michaličková (MKL Kremnica)
Ml. žiačky, roč. 2005, 0,7 km (18):
2. Laura Roglová (MKL Kremnica)
St. žiaci, roč. 2004, 3 km (9):V
4. Erik Gordulič (MKL Kremnica)
St. žiačky, roč. 2004, 2 km (17):
17. Viktória Tatárová (MKL Kremnica)
Ml. dorastenci, 5 km (7):
1. Denis Tilesch, 2. Damián Cesnek (ŠKP Ži-
lina, odchovanec MKL Kremnica),  3. Matúš 
Oravec
Ml. dorastenky, 4 km (14):
2. Monika Bieliková, 3. Zuzana Michaličko-
vá , 11. Timea Mazúrová (všetky MKL Krem-
nica)
St. dorastenky, 5 km (10):
1. Lucia Michaličková (ŠKP B. Bystrica, od-
chovankyňa MKL Kremnica), 3. Rebeka 
Gabčíková (MKL Kremnica)
St. dorastenci, 7 km (10):
1. Kristián Klouda (ŠKP B. Bystrica, odcho-
vanec MKL Kremnica)
Ženy a juniorky, 5 km (4):
1. Alena Procházková (Slávia Ekonóm UMB 
B. Bystrica), 2. Aneta Smerčiaková (KBL Jas-
ná Lipt. Mikuláš), 3. Eva Segečová (Ski Team 
Jase Látky)
Muži a juniori, 10 km (6):
1. Ján Mikuš (KBL Jasná Liptovský Mikuláš), 
2. Ján Korístek (LK Detvianska Huta-Látky), 
3. Martin Čillík ml. (MKL Kremnica)
Juniori (3): 2. Martin Čillík ml. (MKL Krem-

nica)
Veteráni 60-69-roční, 5 km (7):
4. Ľuboš Gabčík (MKL Kremnica)
Veteránky 30-39-ročné, 5 km (2):
1. Martina Gabčíková (MKL Kremnica)
Veteránky 40-49-ročné (4):
1. Martina Bialeková (ŠKP B. Bystrica, Krem-
ničanka)

Nedeľa, voľne s hromadným štartom, len ml. 
žiactvo klasicky s intervalovým štartom:
Ml. žiaci, roč. 2006 a ml., 0,9 km (24):
4. Adam Mazúr (MKL Kremnica)
Ml. žiaci, roč. 2005, 0,9 km (14):
9. – 10. Jozef Bielik (MKL Kremnica)
Ml. žiaci, roč. 2006 a ml., 0,9 km (22):
5. Štefánia Michaličková, 22. Nela Gabčíko-
vá (obe MKL Kremnica)
Ml. žiačky, roč. 2005, 0,9 km (17):
3. Laura Roglová (MKL Kremnica)
St. žiaci,  roč. 2004, 3 km (10):
5. Erik Gordulič (MKL Kremnica)
Ml. dorastenci, 5 km (12):
1. Denis Tilesch (MKL Kremnica), 2. Damián 
Cesnek (ŠKP Žilina, odchovanec MKL Krem-
nica) 4. Matúš Oravec (MKL Kremnica)
Ml. dorastenky, 4 km (15):
3. Monika Bieliková, 7. Zuzana Michaličko-
vá, 12. Timea Mazúrová (všetky MKL Krem-
nica)
St. dorastenci, 6 km (6):
3. Kristián Klouda (ŠKP B. Bystrica, odcho-
vanec MKL Kremnica)
St. dorastenky, 5 km (9):
1. Lucia Michaličková (ŠKP B. Bystrica, od-
chovankyňa MKL Kremnica), 2. Rebeka 
Gabčíková (MKL Kremnica)
Ženy a juniorky, 5 km (7):
1. Alena Procházková (Slávia Ekonóm UMB 
B. Bystrica), 2. Eva Segečová (Ski Team Jase 
Látky), 3. Aneta Smerčiaková (KBL Jasná 
Lipt. Mikuláš), 4. Ildiko Papp (Maďarsko, 
MKL Kremnica)
Muži a juniori, 10 km (7):
1. Ján Korístek (LK Detvianska Huta-Látky), 
2. Ján Mikuš (KBL Jasná Lipt. Mikuláš), 3. 
Martin Čillík ml. (MKL Kremnica)
Juniori (2): 2. Martin Čillík ml.  (MKL Krem-
nica)
Veteráni 30-39-roční, 10 km (9):
8. Peter Kasman (MKL Kremnica)
Veteráni 40-49-roční, 10 km (13):
2. Ján Néger (ŠKP Martin, pôvodom Krem-
ničan), 5. Pavol Urgela, 10. Gabriel Schmidt 
(obaja MKL Kremnica)
Veteráni 50-59-roční, 10 km (12):
2. Jozef Brünn
Veteráni 60-69-roční, 5 km (9):
4. Ľuboš Gabčík (MKL Kremnica)
Veteránky 30-39 ročné, 5 km (3):
2. Martina Gabčíková (MKL Kremnica)
Veteránky 40-49-ročné (3):
1. Martina Bialeková (ŠKP B. Bystrica, Krem-
ničanka)

Jozef Mecele
foto: Ivan Čillík

Spomienkový volejbalový turnaj 
Mateja Tótha

V sobotu 3. decembra sa v Relax centre na Skalke konal „Spo-
mienkový volejbalový turnaj  Mateja Tótha“.
Turnaja sa zúčastnilo päť družstiev z Kremnice a Žiaru nad 
Hronom, všetko Matejovi bývalí spolužiaci, kamaráti, spo-
luhráči. Atmosféra, hoc bola veľmi príjemná, niesla sa i v 
smútočnom duchu, pretože Matej nám tam všetkým veľmi 
chýbal! 
Bol si jeden z nás a my na Teba nikdy nezabudneme! Odpočí-
vaj v pokoji, Maťo!
                                                                                                                                                      

            Volejbalisti

Ďakujeme mestu Kremnica za bezplatný prená-
jom športovej haly v Relax centre a Kremnickej 
pekárni za sponzorské vynikajúce občerstvenie 
vo forme sladkého pečiva a pagáčov.
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RIADKOVÁ 
INZERCIA

Ponúkame Vám široký 
sortiment 

bezlepkových potravín

PO - PIA 7.00 - 17.00
SO           8.00 - 12.00
NE  Zatvorené

OTVÁRACIE 
HODINY

KONTAKT
Zodpovedný farmaceut:

Pharmdr. Anežka Hricová

045/ 539 32 08
kremnica@lekarenrecept.sk

Dolná 49/21, 967 01 Kremnica

Ponúkam opravy a predaj šijacích strojov. Tel: 0907 129 671

Hľadám prenájom izby, garsónky prípadne 1-izbového bytu 
v Kremnici. 

Kontakt: 0944 200 712, mail: ludwigvan@centrum.sk

Thajsko by sa dalo jedným slovom charakterizovať ako 
exotické. Pre mňa je okrem toho zemou mnohých mož-
ností. Nájdete tu hory, čajovníkové plantáže, ale i panen-
ské pláže s bielym pieskom. To všetko za dostupnú cenu. 
Spomedzi ostatných krajín Juhovýchodnej Ázie je tu 
turizmus azda najrozvinutejší, a tak tu všetko vyriešite 
a zariadite pomerne ľahko a jednoducho. Služby sú na 
vysokej úrovni a človek sa cíti bezpečne a vítane. No 
predovšetkým, ľudia sú milí a radi pomôžu. 
Otvorenosť a spôsob života miestnych rozhodne zaujme. 
Korene miestnej mentality treba hľadať v 2500 rokov 
starom psychofilozofickom systéme známom ako budhi-
zmus. Ten sa odráža aj v spôsobe života. Domáci tu berú 
život s OVEĽA väčším nadhľadom ako je tomu v západnej 
časti sveta. Nerieši sa tu toľko zbytočnotí a mnohé veci sú 
prijímané s pokorou. No najmä sa neprestajne usmievajú, 
nech sa deje, čo sa deje. Aj preto je Thajsko známe ako 
Krajina úsmevov. 

Iný kraj, iný mrav
Počas pôsobenia v Thajsku ma však prekvapilo i niekoľko 
odlišností. Mnoho Thajcov má problém so sebavyjadre-
ním, s vystupovaním pred verejnosťou, ba dokonca s nie-
čim pre nás tak banálnym, ako je kladenie otázok. Vyplý-
va to z ich prirodzenej hanblivosti a spôsobu, akým boli 
odjakživa vedení. V škole nemôžu klásť otázky, je teda 
pochopiteľné, že sa to nemajú kde naučiť. Byť priamy je 
pre nich tabu, všetko tak naznačujú obkľukou, čo niekedy 
oberá o čas a energiu.  
Čo však pre nich rozhodne tabu nie je, je otvorenosť v 
otázke zmeny pohlavia – tzv. ladyboys. A to sú tradične 
vnímaní ako prudérny národ. Pri pohľade na niektorých 
transvestitov je skutočne ťažké uveriť, že boli kedysi muž-

mi, pretože sú z nich naozaj pôvabné ženy. Je úplne bež-
né prejsť popri nich a nevedieť, že sú ladyboys. Sú "pre-
robení" na nerozoznanie. Azda preto sa hovorí, že ak ako 
chlap skončíte so ženskou v posteli, buďte pripravení na 
to, že sa z nej môže vykľuť VEĽKÉ prekvapenie.

Poverčivosť a tradície
Vedeli ste, že Thajci pri pohľade na spln mesiaca vidia 
podobizeň  zajaca? Treba k tomu síce dávku fantázie, no 
skutočne tam je! Dokonca sa k nemu viaže i bájka, ktorú 
pozná hádam každé thajské dieťa. Zvieratká mali za úlo-
hu doniesť Pánovi Nebies jedlo. Najlepšie z nich malo byť 
odmenené. Opica prišla s ovocím, vydra s čerstvými ryba-
mi, šakal doniesol jaštericu a misku mlieka. Zajac, ktorý 
poznal len trávu, sa hanbil prísť s takýmto pokrmom. Na-
miesto toho tak ponúkol seba samého. Na Pána Nebies 
to tak zapôsobilo, že nakreslil jeho podobizeň na Mesiac, 
aby si jeho ušľachtilý skutok pamätali všetci na Zemi. 
Pozornejšiemu oku neujde ani dôležitosť farieb v thajskej 
kultúre. Ku každému dňu v týždni prislúchajú dve, tá, kto-
rá vám má priniesť šťastie a naopak, tá neodporúčaná. V 
sobotu by ste tak sťažka videli domácich nosiť zelené ob-
lečenie. Veria, že by im to prinieslo smolu. Veľký význam 
majú potom jednotlivé farby aj v živote človeka v závis-
losti od toho, ktorý deň sa narodil. Mojou šťastnou farbou 
je ako v nedeľu narodenej určená červená, tou menej 
vhodnou zase modrá. Keď je však pondelok (deň, kedy sa 
narodil ich bývalý kráľ), chodí väčšina ľudí od samej úcty 
k nemu v odtieňoch žltej. 

Kult thajského kráľa
Nedávno zosnulého kráľa Thajci priam zbožšťovali. Vní-
mali ho ako otca národa. Možno práve preto bol 5. de-

Martina Trginová

POTULKY   
SVETOM

THAJSKO

cember, deň jeho narodenia, zvolený ako najvhodnejší 
pre slávenie Dňa otcov. Jeho podobizeň nájdete na všet-
kých thajských bankovkách. Nadrozmerné fotografie 
jeho i kráľovskej rodiny sa nedajú nevšímnúť, kdekoľvek 
v rámci krajiny ste. Dnes smutne previazané čiernou stu-
hou. Kondolencie vzdávajú aj banky na bankomatoch, 
kde pri výbere peňazí uvidíte najprv jeho fotku s krátkym 
textom. Až potom sa prekliknete k výberu. Krajina ús-
mevov má teda rok povinného smútku. Popularita jeho 
veličenstva, ktoré vládlo neuveriteľných 70 rokov, je aj 
naďalej obrovská. O bývalom panovníkovi sa v Thajsku 
dodnes hovorí len v dobrom. Čo prinesie vláda jeho nie 
veľmi obľúbeného syna, ktorý dlhodobo žije v Nemecku, 
je zatiaľ otázne. 
Treba však podotknúť, že existuje tzv. lese majesty, čo v 
praxi znamená, že ktokoľvek, kto ohovárana, uráža, či sa 
vyhráža kráľovi a jeho rodine, bude potrestany minimál-
ne 15 ročným väzením. Mnoho novinárov má v lepšom 
prípade vďaka verejnému zdieľaniu svojich názorov doži-
votný zákaz vstupu do krajiny.

Zjedia všetko, čo nezje ich
Privpravte si chuťové poháriky, je sa tu na čo tešiť. Od po-
lievok, cez rezance rôzneho typu a tvaru, ryža, véééééľa 
ryže, cez štipľavé omáčky, sóju a tofu. No a ako dezert 
úžasne šťavnaté a sladké ovocie od výmyslu sveta, man-
go sticky rice, či osviežujúca kokosová zmrzlina. 
Najlepšie človek spozná miestnu kuchyňu na jednom z 
mnohých trhov plnom stánkov, z ktorých sa vôňa rozlieha 
do ďaleka. Treba vśak dať pozor, to, čo je pre nás štipľavo-
sť č.5, je pre Thajcov č.0 až 2. A čo je pre nich štipľavosť 5 
(v čom sa mimochodom vyžívajú) by nás doslova zabilo.

Termíny uzávierok Kremnických novín 2017

Január
Február 
Marec
Apríl
Máj
Jún
Júl
August
September
Október
November 
December

16. 1. 2017
13. 2. 2017
20. 3. 2017
18. 4. 2017
15. 5. 2017
19. 6. 2017
17. 7. 2017

-
18. 9. 2017

16. 10. 2017
20. 11. 2017
11. 12. 2017

27. 1. 2017
24. 2. 2017
31. 3. 2017
28. 4. 2017
26. 5. 2017
30. 6. 2017
28. 7. 2017

-
29. 9. 2017

27. 10. 2017
30. 11. 2017
22. 12. 2017

Uzávierka V schránkach
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